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ÚVODNÍ SLOVO 

Končí rok, ve kterém skončilo jedno zastupitelstvo. A je složeno nové, kde jsem nejstarší. Bylo 

trochu překvapivé, že byli zvoleni pouze mladší kandidáti.  

Jednou z novinek nového zastupitelstva je anketa pro občany, s jejíž pomocí bychom chtěli 

naplánovat činnost obce pokud možno co nejlépe. Zastupitelstvo se bude scházet poslední pátek 

v měsíci. A před každým zastupitelstvem se bude v rámci akce „důvěřuj, ale prověřuj“ scházet finanční 

výbor. Schůze zastupitelstva jsou samozřejmě veřejné, takže jste na ně zváni.  

Letos jsme dokončili vyhýbací místa na cestě k Vysoké Lhotě, probíhá oprava oken ve třídě 

a vzniká společenská místnost ve škole. Pokračovalo také sázení stromů, kterému je věnován vlastní 

článek. I v příštím roce chceme ve výsadbě stromů pokračovat, pokud budou vyhlášeny vhodné 

dotační programy. 

Zbývá ještě zmínit kalendář na rok 2023, který obsahuje recepty dobrovodských kuchařek 

a kuchařů. Snažili jsme se, aby v něm byla zastoupena každá chalupa. Bohužel se nám tento záměr 

nepodařilo zcela naplnit, protože některé domácnosti se o své kulinářské umění nepodělily. Kalendáře 

najdete před koncem kalendářního roku ve schránkách. Nápad na kalendář pro rok 2024 momentálně 

nemáme. 

 

Vážení sousedky, vážení sousedé, 

motivační čtení, 

které nám má dát smysl žití 

v tomto údolí, 

Vám přeje  

Miloslav Matěj Zíka 

starosta 
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DOBROVODSKÉ NOVOROČNÍ OTUŽOVÁNÍ 

1. ledna jsme navázali na tradici započatou v minulém roce. Vykonali jsme pouť 

ke dvouhráznému rybníku, do něhož jsme se ponořili. Jelikož se oteplilo a roztál sníh, voda nebyla 

mrazivě studená a každý v ní pár sekund vydržel. Šli jsme ve složení: Otužilci: Daniel Mareš st., Martin 

Bělovský, Bohumil Zíka a Jan Mareš. Diváci: Barbora Bělovská a pes Gery (nakonec do vody vlezl 

taky). 1 ledna 2023 chceme otužování zopakovat. Pokud se chcete přidat, předpokládaný sraz je 

v 10:00. 

Bohumil Zíka 

 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

V letošním roce chodili tři králové stejně jako loni začátkem ledna. Vyrazili ve složení: 

Ludmila Zíková – Baltazar, Anežka Hlavinková – Kašpar a Ondřej Amcha již podruhé na pozici 

Melichara. Vybralo se 5170 Kč. Zajímavostí bylo, že Baltazarovi dvakrát spadla čepice a třikrát 

ji našel, což si dodnes nemůže logicky vysvětlit. Farní charita děkuje všem za ochotu a my doufáme, 

že až budeme potřebovat pomoct, budeme vyslyšeni. 

 

    

   

 

 

Miloslav Matěj Zíka 

 a jeho dcera Ludmila 

2775
3551 3973 3823 4047

5170

2016 2017 2018 2019 2020 2022

Peníze vybrané na charitu v Kč
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POSLEDNÍ LEDNOVÝ VÍKEND 

Poslední víkend v lednu 2022 byl opravdu nabitý a spojil kulturu, sport i vzdělání. V pátek 

28.1. večer proběhl koncert kapel, které se do školy každoročně těší a rády zde zahrají. Večírek zahájili 

pelhřimovští Mullethead následování acid-punkovou stálicí ze Žďáru nad Sázavou říkající si P.K., 

ať už tato zkratka znamená cokoli. Místní kapela Prádelní koš program uzavírala a zavzpomínala 

na svůj první koncert, který měla ve škole se stejným doprovodem před několika lety. 

Sotva se kapely i návštěvníci probudili, bylo třeba vzít běžky a prošlápnout stopy pro tradiční 

biatlonový závod. Tato akce má termín vždy nahodilý závisející na přízni počasí a najít zasněženou 

sobotu je rok od roku těžší. I letos po zasněžených 14 dnech přišla na biatlon opět obleva, ale ani 

to nezabránilo nadšencům okruh oběhnout. Trasa vedla podobně jako předchozí roky od školy směrem 

k Hati, kde Luky s Kapitánem provozovali svůj kiosek se střeleckým stanovištěm, rozostřovali mušku 

grogem a počítali trestná kola. Od Hati k Lesíkům a poté kolem vodojemu dolů do vsi, kde se 

za Mlíkárnou střílelo vsedě či ve stoje u Jendy a trestná kola se běhala kolem garáží. Každý závodění 

pojal po svém, tudíž časový rozptyl doběhnuvších se pohyboval od cca půl hodiny do 2,5 hodiny 

za zaběhnutý okruh. Na navrátilce ve škole čekalo občerstvení v podobě guláše a grogu, případně 

horkého džusu.  

Jakmile proběhlo vyhlášení výsledků, sportovce ve škole vystřídali zájemci o astronomii. 

Hvězdářský den věnovaný památce Jana Zajíce byl zahájen prezentací Jana B. Urbana z Vlašimské 

astronomické společnosti, který ve dvou přednáškách určených odpoledne pro dětské a večer 

pro dospělé publikum poreferoval o tom, co se událo na obloze nad Dobrou Vodou v roce 2021 

a nastínil důležité události roku 2022. Hvězdářský den byl jako již tradičně věnovaný památce Jana 

Zajíce, a proto mezi přednáškami proběhlo vzpomínkové setkání v obecní knihovně u pamětního 

koutku tohoto zakladatele vlašimské hvězdárny. 

M. Trefil 

DĚTSKÝ KARNEVAL 

V sobotu 12. 2. 2022 ve 14:00 hodin se sál dobrovodské školy rozezněl rozpustilým dětským 

smíchem a veselou hudbou kapely Dana Matějky z Moravče. Děti z Dobré Vody, Černovic, Kněževsi, 

Moravče, Věžné a Pelhřimova si sem přišly užít karnevalové veselí. Celkem se zúčastnilo asi 20 dětí 

v krásných kostýmech, k vidění byli i někteří dospělí v maskách. Velká poklona patří rodině 

Trefilových z ulice Lhotecká, kteří se dostavili v outfitu ryze doma stvořeném a sladěném na téma 

Moře, kdy malou oliheň, medúzu a chobotnici doprovodila půvabná mořská víla (Martin T.) 
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a elegantní potápěčka ve žlutých ploutvích (Anička T.). Kromě klasických karnevalových her proběhla 

i soutěž, kdy si děti pomocí nálepek- srdíček- mezi sebou volily masku, která se jim líbila nejvíce - 

a že  bylo z čeho vybírat: kromě výše zmíněných mořských tvorů byli k vidění nejrůznější 

superhrdinové, pohádkové postavy, profese a zvířátka. Za každou soutěž obdržely děti odměnu 

v podobě ovoce, drobné hračky, případně nějaké dobroty. V průběhu akce bylo k dispozici občerstvení 

od prababiček, babiček a maminek malých účastníků. Karneval zakončila kapela nabídkou, 

že si nebojácní chlapci a holčičky mohou vyzkoušet zazpívat písničku nebo říci básničku 

do mikrofonu, což sklidilo velký ohlas, zájemců bylo mnoho a stále se vraceli, takže akci ukončilo 

až uklizení mikrofonu do kufru a odjezd muzikantů domů. 😊 

B. Vlachová 
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MASOPUSTNÍ VESELICE 

Masopustní veselí se v letošním roce konalo 26.2.2022. Sluníčko svítilo, mráz štípal do tváří, 

ale nám zima nebyla. Ač to bylo jako každý rok plné smíchu a radosti, tak to bylo letos přesto jiné. 

Dva dny předtím začala na Ukrajině válka a všichni jsme toho měli plné hlavy. Někteří i váhali, zda je 

vhodné se veselit. Nechci ale psát o válce. Zmiňuji to pouze proto, že v průběhu masopustního průvodu 

proběhla sbírka na pomoc Ukrajině, při které se vybralo 9.300,- Kč, které byly poslány tam, kam měly. 

Za to vám, sousedé, patří velký dík. 

No a jak to vlastně letos vypadalo? Bába dostala klíč od vesnice a průvod mohl začít. K tanci 

i poslechu hrál a zpíval tradičně pan Kudrna se svým kumpánem a my je statečně doprovázeli a šířili 

veselí, kde se dalo. Nevěsta špásovala s každým hospodářem, medvěd při tanci pošlapal nohy nejedné 

hospodyni a žid chtěl klasicky vše výhodně prodat. Šašek se stihl stát mamkou a přibyly i nové masky 

jako Nanynka, vodník, Sněhurka, mořské příšerky, super hrdinové nebo třeba banán. 

Hezky jste nás všichni pohostili. Kořalka tekla proudem, koblihy děláte stále lepší a lepší 

a pochutnali jsme si i na slaném občerstvení. Co se do nás nevešlo, tak se dalo bábě do nůše a jako 

každý rok jsme doufali, že se bába udrží po celou dobu na nohou a výslužku donese v pořádku. 

Donesla.  

A vše dopadlo dobře. Všichni jsme se do pozdních nočních hodin bavili ve škole, kde jsme 

dojídali a dopíjeli, co se dalo.  

Děkujeme za pohoštění i za udržování tradic. Budeme se na vás těšit zase v novém roce a vy 

se také těšte. 

Úspěšný rok plný zdraví a radostí přeje Kateřina Pošustová 
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PRÁDELNÍ KOŠ 

Další rok je za námi a řekli bychom jeden z nejúspěšnějších vůbec. Povedlo se nám odehrát 

celkem 16 koncertů a jeden nás ještě čeká.  

Bylo by jich ještě více, kdyby začátkem roku nedozníval covid. Po novém roce a jaře se nám 

povedla odehrát jen 4 vystoupení. Přes léto 11, a to jsme se podívali 2x do Prahy, do Brna nebo třeba 

do Petrovic u Sedlčan. 

Od září máme nucenou kariérní pauzu, protože jsme nejen přišli o zkušebnu na bývalém 

"kulečníku" ve škole, kde probíhá rekonstrukce, ale také basačka a zpěvačka Klára vyrazila na Erasmus 

do ciziny a usoudili jsme, že ve dvou se to táhne hůře než ve třech. Takže zatím každý cvičí doma 

a fanoušci nás poslouchají na sociálních sítích. Teda aspoň trošku.  

Na konci roku zahrajeme poslední koncert v Želivě na narozeninách kapely Myšlenkový 

pochod. 

Vydali jsme 2. variantu "merche" triček s naším novým potiskem. Žádné nové písničky však 

nevznikly, a to je asi největší škoda. 

V novém roce přejeme všem všechno nejlepší a uvidíme se na další akci v Dobré Vodě. 

Eman, Klára a Tomáš 
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HASIČI 

Tradiční hasičsko-rybářský ples letos tradičně neproběhl. Pracujeme na tom, aby se to v příštím 

roce změnilo. Kapelu máme zamluvenou na 4. února, tak snad vláda a situace dovolí tomuto skvělému 

setkání.  

Okrsková soutěž v tomto roce neproběhla, doufáme v její obnovení v následujících letech. 

Ve Věžné zorganizovali tradiční „O pohár starosty obce Věžná“, tato akce se však kryla s naší akcí 

,,Kolem Dobré Vody“. Díky velkému patriotickému smýšlení měl závodnický tým určité personální 

problémy a nezúčastnil se. Velmi zdařilá akce byla podpořena alespoň divácky.  

Dne 13. března došlo k požáru v Lesíkách za Jalovým vrchem směrem na Tvrziny. V obdobném 

místě hořelo i v roce 2020. U požáru zasahovala jednotka hasičů z Pacova a sbory dobrovolných hasičů 

z okolí: Černovice, Obrataň, Těmice, Lidmaň. Celkem na místě zasahovalo pět cisternových 

automobilových stříkaček a několik přenosných stříkaček. V následujících dnech bylo nutné hlídat 

spáleniště, aby nedošlo k rozhoření ze skrytého ohniska. Údajná příčina požáru: „vzplanutí suché trávy 

od odložené motorové pily“. Tímto bychom chtěli apelovat na co největší opatrnost nejen 

při údržbových pracích, a to nikoli jen v lese. 

Sbor dobrovolných hasičů Dobrá Voda přeje všem odběratelům občasníku příjemné prožití 

svátků vánočních v rodinném kruhu a pevné zdraví nejen v roce 2023.  

         SDH Dobrá Voda 



9 

 

VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ 

9.4.2022 se uskutečnilo tradiční Velikonoční tvoření v prostorách bývalé školy. Šikovné 

organizátorky této akce- Marie Trefilová a Jaroslava Bártů připravily v sále nejrůznější přírodniny a 

dekorace a mohlo se začít tvořit. Inspirace a materiálu bylo bohatě, každý zúčastněný si odnášel 

minimálně jeden, avšak spíš více výrobků-například věnec na dveře, zajíčka z proutí, nazdobené 

větvičky do vázy, vazbu na velikonoční stůl. Pamatovalo se i na malé tvořílky, takže i děti si nazdobily 

třeba vajíčko, nebo vyrobily zajíčka, či chaloupku na zavěšení. Dílny provázela ochutnávka pečiva 

z pekárny Adélka a představení regionálního výrobce mlékárenských produktů Tonky- sýrárny 

na statku. Zúčastnění si na konci odnášeli nejen výsledky svého tvořivého snažení, ale i dárek v podobě 

květiny - květináče s karafiátem a velikonočním vajíčkem a také tašku s výrobky Tonky. Akce se 

opravdu vydařila, nejkrásnějším zážitkem bylo popovídání a tvoření v přátelském duchu a hlavně 

setkání všech dobrovodských generací u „jednoho stolu“. 

B. Vlachová 

VELIKONOCE – ŘEHTÁNÍ A VELIKONOČNÍ PONDĚLÍ 

Od 14. do 16.4.2022 chodili v naší obci koledníci tradičně řehtat. 

V sobotu při vyřehtávání jim nepřálo počasí, ale i při soustavném dopoledním dešti to nikdo 

nevzdal a tradice proběhla tak, jak měla. 

Děti se v průběhu pochodu ohřály v klubovně Mlíkárna, kde měly zatopeno a pokud víme, 

žádný z koledníků to neodstonal. V každém stavení, které skupinka navštívila, byla pro ně připravena 

odměna v podobě vajíček. 

Děkujeme nejstarším koledníkům za to, že se starali o ty mladší a nejmenší a akce se tak 

vydařila. 

Na Velikonoční pondělí chodily po vsi koledovat skupinky místní mužské populace a jeden 

neidentifikovaný, zřejmě přespolní chlapec. Zdejší ženy a dívky se tak díky nim nemusely bát, 

že uschnou. Po koledě děti odcházely vesele s plnými košíky domů, ti plnoletí však odcházeli ještě 

o něco veseleji…  

Miroslav Vlach ml. 
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POUŤ 2022 

Nejsem plně zdejší, ba naopak pocházím celkem z daleka, a proto jako jedna z mála věrných 

čtenářů tohoto zpravodaje můžu říct, že jsem se poprvé s dobrovodskou poutí a zároveň s touto vesnicí 

setkala teprve před třemi lety. A díky tomuto odstupu si dovoluji tvrdit, že je to nejspíš právě tato akce, 

která vykresluje Dobrou Vodu ve všech jejích barvách a konturách.  

Jako každý rok se 8. víkend po Velikonocích konala v Dobré Vodě pouť. Tentokrát to vyšlo na 

víkend 10.-12.6.2022. Takový menší večírek pro nedočkavé začíná již v pátek večer, promítání 

na návsi pro malé, velké, chudé i bohaté. Letos se odhlasovala americká kreslená pohádka „Proměna“, 

a protože už nejsem zdaleka nejmladší, ráda bych si zlehka povzdechla nad tím, jak se ty novodobé 

pohádky řítí do záhuby a nastupující generace stahují s sebou. Anebo jen moje hlava už nestíhá 

vstřebávat veškeré informace, což je pravděpodobnější, a jednoduše mi utekla polovina příběhu a s ní 

celá pointa.  

Sobota i neděle je povětšinou ve znamení jídla a pití. Kdo má kolem sebe tolik dobrých 

kuchařek jako já a přežene to s cukrovím již v sobotu dopoledne, musí odpoledne utéct na náves 

a pomáhat s přípravami. Na návsi je nezvykle živo, začíná se stavět pouťová střelnice, uklízí se 

a připravuje Mlíkárna, postupně se sjíždí kapely a griluje se mrtvé zvíře (nejčastěji to odnese nějaké 

bezejmenné sele), jen tak pro případ, že by přece jenom někomu večer náhle vytrávilo. K tanci 

a poslechu v tomto roce zahráli Atomic Schnitzel a poté Prádelní koš, srdeční záležitost nejednoho 

občana Dobré Vody.  
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V neděli je pouť. Kreativní ženy z Dobré Vody si připraví soutěže pro děti. Upachtění muži 

běhají za míčem a snaží se vyhrát fotbalový turnaj. Přijíždí divadelní soubor až z dalekého Pelhřimova.  

Skákací hrad je nafouknutý k prasknutí, malinovka teče proudem. Letošní pouť nezačala nejveseleji, 

během fotbalového turnaje se jednomu z nejnadanějších hráčů podvrkla noha a se zjevně 

nepředstíranou bolestí se sesunul k zemi. Po příjezdu sanitky* byla stanovena diagnóza přetržené 

Achillovy šlachy. Velkou ztrátu neutrpěl pouze fotbalový manšaft Lesklých Koulí, ale také sama obec, 

protože majitelem těchto vazů nebyl nikdo jiný než starosta M. M. Zíka. Tato tragická událost zasáhla 

i do dalšího dění nedělního odpoledne. Starosta jako hostující součást pelhřimovského divadelního 

spolku musel být narychlo nahrazen. Naštěstí se objevil skrytý herecký talent u jednoho z členů 

zastupitelstva obce, a tak M. Trefil zachránil celé divadelní představení. Ve hře s pirátskou tematikou 

odehrávající se na pustém ostrově si zahrál dobře živeného lidojeda.  

Zbytek dne již probíhal v poklidu, fotbalový turnaj vyhrál tým Mlíkařů, děti se 

pod profesionální herní taktovkou B. Vlachové a A. Trefilové bavily u soutěží (mezi nejoblíbenější 

patřilo skákání v pytli, chytání rybek, chození po kládě, … ), a kdo potřeboval menší odreagování, 

zamířil se občerstvit do otevřené Mlíkárny, pohopsal si na skákacím hradu nebo si vystřelil růži 

či srdce na střelnici.  

Pouť v Dobré Vodě je pro mě symbolem pospolitosti, zábavy, dobré nálady, ale i nečekaných 

zvratů  

*poznámka pod čarou: Pro zraněného starostu sanitka nepřijela, musel být do nemocnice 

dopraven autem. 

Michaela Vlachová 
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ŽIVOT POD HLADINOU 

Pomalu končí rok 2022, a tak je trochu času na bilancování toho, co se dělo pod hladinou našich 

obecních rybníků a okolo nich. 

19.3.2022 se lovil rybník Hať. Počasí bylo pěkné, přítok do rybníku perfektní, takže nic 

nebránilo tomu rybník slovit. Začali jsme kolem 10. hodiny a rybník vydal mnoho velkých kaprů 

s váhou okolo 3,5 kg. Štiky byly menší, ale zato se nám tam objevil nový přírůstek, a to sumec velký. 

Po výlovu se posedělo v buňce a hodnotil se úspěch výlovu. Buňka, která prošla renovací včetně mola, 

je vcelku hodně využívaná. Slaví se tam různé svátky a narozeniny, a to je moc dobře.  

27.3.2022 se lovil rybník Pod Zíkovi. Na rybník bylo v minulém roce namontováno čerpadlo 

na okysličení vody. Slovilo se asi 70 kusů ryb – kapři, amuři, líni a štiky. Vše se kromě amurů odvezlo 

do Hatí a na jaře se do rybníku dala nová obsádka.  

Na závěr musím ještě zmínit, že se při obou výlovech tradičně pekli dobrovodští úhoři. 

Takže na viděnou u rybníků v roce 2023. Do nového roku přeje hodně zdraví a štěstí rybářský 

spolek Dobrá Voda. 

Milan Pošusta st. 
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SETKÁNÍ POD JALOVÝM VRCHEM 

Letošní setkání v Dobré Vodě patřilo Dobré Vodě. První přednášející, Bára Bělovská, hovořila 

o problému pitné vody celosvětově. Druhý přednášející, Jaromír Čašek, mluvil o smyslu čištění 

odpadních vod, na ukázkách znázornil, co vše z chalupy vypouštíme do rybníka. Po přednášce 

pokračoval program na návsi, kolotoč pohádek od Marčíků. Posléze následoval volný program, 

občerstvení připravil Joža Žák, doma zvaný Pepa (zpracoval velkou část jalovice). 

Jan Hlavinka a Miloslav Matěj Zíka 
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VODAFEST – PÁTEK 

Program pátečního Vodafestu jsme si již počtvrté vzali na starost my, členové Prádelního koše. 

Z minulého ročníku jsme se poučili a vybrali jsme tentokrát pouze další 4 kapely, které společně s námi 

odstartují festivalový víkend. 

Celá akce samozřejmě začala už ve čtvrtek. Bylo potřeba se pustit do každoročně stejného 

kolečka příprav. Jedinou změnou bylo podium. Letos nepřijel přívěs, jako tomu bylo doposud, 

ale podium bylo půjčeno od hasičů z Lidmaně, kteří nám ho přijeli postavit a v neděli také sklidit.  

V pátek odpoledne již bylo vše skoro hotové. Začali přijíždět kapely i první návštěvníci a my 

jsme se potýkali s problémem. Na poslední chvíli nám své vystoupení zrušila slovenská kapela 

The Minority. Začali jsme honem obepisovat všechny možné kapely, ale takhle narychlo nikdo neměl 

čas. Nakonec nás zachránila dvojice kluků YI (Youthful Indiscretion) a už nám nic nebránilo v klidu 

zahájit program. 

Jako minulý rok, i letos jsme šli první 

na řadu my, Prádelní koš. Naše skladby už všichni 

pravidelní návštěvníci Vodafestu dobře znají, 

ale my vždy rádi předstoupíme před domácí 

publikum. Po nás přišla na řadu pelhřimovská 

kapela Down the Vol. hrající pop-punk a večer 

se začal slibně rozjíždět. Již za soumraku 

vystoupili Foggy Dude ze Strahova. Tahle početná 

skupina hudebníků nadchla návštěvníky skvělým 

Celtic folk-punkem a pod podiem to pořádně ožilo. V podobném duchu se pokračovalo i na indie-

alkopunkovou kapelu YI, zaskakující za The Minority, a večer zakončili trochou metalcoru Week 

in Paradise. Tímto skončila hudební produkce, ale zábava rozhodně ne. Živou hudbu nahradil reprák, 

pivo teklo proudem a ti nejvytrvalejší se veselili až do brzkých ranních hodin. 

Večer hodnotíme opět kladně. Poučili jsme se z minulého ročníku a kapel pozvali tak akorát. 

Nečekaný výpadek kapely se nám také podařilo vyřešit a žádný jiný větší problém se neobjevil. 

Nezbývá tedy než poděkovat kapelám za skvělá vystoupení a těšíme se opět na další ročník. 

Klára Zíková 
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DENÍK KLIENTA #68: SOBOTA NA VODAFESTU. 

 Budím se v sobotu ráno 23. července 2022. Dneska s klientem #67 jedeme na Vodafest. Menší 

fesťák v Dobré Vodě u Pacova. Už si ani nepamatuju, kolikrát jsem tu byl. Obvykle nás sem jezdila 

větší banda, ale letos to pár lidem nevyšlo kvůli dovoleným, pár lidí má jiný akce a někteří jsou prostě 

jen líný. Já vůbec neváhal, i když klient #67 byl na vážkách. Musel jsem ho ukecat, ale asi bych jel 

i bez něj. Tak jako tak tam potkám nějaký známý nebo známý známých. Mělo by bejt hezky, snad nám 

to nepokazí nějaká průtrž mračen jako loni. Program Vodafestu začal už v pátek, ale ani jeden z nás 

neměl čas a ani chuť (chuť se v sobotu vzbudit zase pěkně znavenej). Sobotní program bude bohatě 

stačit. 

Do Dobrý Vody se nedá dostat nějak normálně autobusem ani vlakem, tak bereme auto. 

Jsme už protřelí mazáci, takže vyrážíme před polednem bez oběda. Jídlo dáme na místě. Není to žádnej 

luxusní food festival, ale těch pár klasických jídel, co mají, jsou fakt dobrý a s pivem mi to fakt 

šmakuje. Je to od nás kousek, takže jsem kolegiální a s prvním pivem počkám až klient #67 nebude 

muset řídit. Po Dobrý Vodě nás navedou směrovky. Auto necháváme na parkovišti a otvíráme si ty 

dvě pivka, co jsem vzal doma z ledničky. Víc by jich v tomhle hicu studenejch nevydrželo. 

Z auta bereme jen stan, spacáky a batohy s pár věcma. Jo a vodu na ráno. Už když stavíme stan, 

tak hraje první kapela. Letos začali už před jednou odpoledne. První hrajou táborský Vrámci možností. 

Je to takovej folk-punk s veselejma textama. Dostavíme stan, nahážem do něj věci, dva prázdný 

lahváče a jdeme rovnou na první točený. Výběr vstupného probíhá po dobrovodsku: sotva se přiblížím 

k podiu, abych prošel k baru, někde se objeví polonahej týpek s ledvinkou. Je to pořadatel #4. 

Toho potkávám každej rok tady a jednou, dvakrát do roka i na jinejch koncertech v okolí. Dá se říct, 

že se trochu známe, tak prohodíme pár vět, zaplatím vstup, dostanu náramek a jsem odkázán, ať padám 

na bar, než začne druhá kapela – Místní těleso. Ty tu hrají snad každej rok. Je to takovej bizár, ale za tu 

dobu už jsem si je snad i oblíbil. Po prvním točeným pivu, dáváme guláš z pařáku. To už na podiu 

zvučí Sukulent Sound. Mixují reggae a rap, ale na nic si nehrajou, klidně se označí za vidláky. Musim 

říct, že mě osobně se dost líbí a divím se, že jsem je ještě nikdy neslyšel, protože prej pocházej 

z Kamenice. 

Když mluvíme o pódiu, tak je letošní Vodafest takovej divnej.  Pokaždý jsem to tu měl spojený 

s kapelama hrajícíma na návěsu kamionu, ale letos je tu malý, ale regulérní pódium. Prej to maj 

zapůjčený z Lidmaně.  



16 

 

V půl pátý začínají hrát Sisus Ralsis. Ty už svým 

svižnym rockenrollem dokážou rozhejbat i pár boků, 

ale zatim to tu vypadá jako kinder party. Na jednoho 

dospělýho tanečníka tu připadá jeden prcek se sluchátkama. 

Evidentně si tu vychovávaj mladší generace od zárodků. 

Na konci Sisus už se začíná i tvořit trochu kotel. Po nich 

hraje Supertesla. Ty hrají punkrock, ale je to spíš 

k poslechu než k pogování. Stejně jsme si chtěli dát něco 

dalšího k jídlu, a tak objednáváme polívky – zelňačku 

i čočkovku. No a jako dezert dva párky v rohlíku. 

Pak začne hrát kapela Méďa Péďa, která už, pokud dobře 

vím, jinde než na Vodafestu nehraje. Cejtím se tak 

jako speciálně, když mám tu čest si je poslechnout naživo. 

Během Méďova vystoupení přijedou kámoši. Nechápu, proč klienti #34 a #37 přijedou takhle 

pozdě. Několik zajímavých kapel už prošvihli, navíc se znaj s pořadatelem #2 a dalšíma lidma, co se tu 

ukázali. Takže to dopadne tak, že se skoro celej koncert Houby vykecávaj na baru. Přitom Houba 

je podle mě jedna z nejlepších kapel večera, a tak nějak vůbec, co se dá z český punkrockový scény 

poslouchat. Navíc při jejich koncertu nad Pacovem, daleko za pódiem, prochází bouřka, takže blesky 

dělaj i slušný vizuální efekty. 

Druhou hvězdou večera by měli být Arrogant Twins. Sám jsem se předtím neznal, jako skoro 

asi nikdo. Ale podle informací od pořadatelů bylo letos fakt peklo sehnat nějaký lepší kapely. Prej je 

po dvou letech covidový nejistoty hromada fesťáků, plus měli smůlu na nemoci/zranění v kapelách, 

a navíc si i některý kapely začínají účtovat víc. Každopádně Arrogant Twins se ukážou jako dobrá 

volba. Je to svižnej punk/rockenroll. Koncert je evidentně baví, takže přidávaj písničku za písničkou, 

a i kotel pod nima začal vařit. Škoda, že je tu letos nějak málo lidí, prej polovina oproti standardní 

návštěvnosti. Ty kapely by si zasloužily větší publikum. 

Kolem půlnoci začne hrát ještě poslední kapela – Údolí dutých hlav. To už je takovej ten 

obyčejnej punk, kterej pod pódiem udrží jen pár posledních tanečníků. Já už mám vykrucování dost, 

takže se přesunu pod stan a potom na bar, kde už je to jedna velká společnost. Ani nevadí, že klient 

#67 šel nějakej vykalenej spát dřív. S nějakejma lidma probírám, už ani nevim co. Ale evidentně 

to chtělo zevrubnou diskusi, pač se do stanu odmotám až někdy kolem druhý ráno. To už je areál 
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potemnělej a prázdnej, i zvukaři se zvládli sbalit a někam zmizet. Do spacáku padám za zvuku 

posledních songů z repráku někde od baru… 

(příběh je zcela fiktivní, ale založen na skutečných událostech) 

Jan Vlach 

 

SWAP – VÝMĚNA OBLEČENÍ  

Poslední prázdninový víkend se konal ve třídě místní školy Swap. Co to vlastně Swap je? 

Jde vlastně o výměnu oblečení. Každý může přinést oblečení či boty, které už mu nesedí, nebo ho už 

nebaví, a rád by je poslal dál. A zároveň si zde může vybrat a zdarma vzít cokoli, co se mu líbí. 

Počet kusů, které může každý přinést nebo odnést, není nijak omezen. Jedinou podmínkou je přinést 

opravdu jen fajn hezké věci, které ještě mohou posloužit dál. Začaly jsme hned v sobotu ráno a až 

do oběda jsme vybíraly oblečení a boty, které se občané rozhodli věnovat. Všechny jsme je přebraly, 

roztřídily do kategorií, složily a rozmístily na stoly ve třídě. Takhle připravené oblečení bylo celé 

sobotní odpoledne a neděli dopoledne k dispozici a každý mohl přijít a vybrat si, co se mu líbí. 
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Věci, které zbyly, jsme zabalily a věnovaly na sbírku oblečení pelhřimovské Charity. 

Akce se zúčastnilo přibližně dvacet lidí, což podle nás není špatné, když šlo o první takovou akci u 

nás. Vybraly jsme spoustu krásného oblečení (šaty, trička, kalhoty, mikiny, svetry i oblek a spoustu 

bot) a všechno udělalo radost někomu dalšímu. Takže bychom to rádi někdy zopakovaly a zkusíme to 

příště lépe inzerovat. Moc se omlouváme všem, kteří nedostali zprávu o konání této akce.  

Marťa B. a Bára B. 

 

KOLEM DOBRÉ VODY 

Třetí ročník tradiční cyklo vyjížďky se opět vydařil. I vzhledem k tomu, že předpověď počasí 

byla poměrně divoká, se akce zúčastnilo okolo 70 sportovců. Někdo tuto parádní vyjížďku zvládl 

za 111 minut, někomu to trvalo 11 hodin a někteří byli přesvědčeni, že umřou. Byli zde ale i tací 

jedinci, kteří zvládli dva okruhy ve dvou sportovních disciplínách. 

Trasa byla koncipována zase jiným směrem než v minulých dvou letech a nejdelší okruh 

(56 km) vedl přes Leskovice, Červenou Řečici, Hořepník, Pacov a Věžnou. Dvě kratší trasy (35 a 

23 km) se odpojily v Leskovicích a mířily do Pacova nebo rovnou do Kámena a domů. Někteří měli 

natolik sebereflexe a již v Leskovicích se rozhodli si trasu zkrátit. Jiní zase zbytečně chvátali a stihl 

je po cestě déšť, který se poslednímu týmu přímo ukázkově vyhýbal. Bohužel už ale na tento poslední 

tým nečekala paní hospodská v Červené Řečici a musel si vyprosit razítko u místního Vietnamce 

a na chvíli spočinout na schodech jeho večerky.  

Od Leskovic následoval horší terén, ale naštěstí bylo dost zastavení a vidin odpočinku u nápoje, 

pizzy, kořalky a polívky, které byly zpravidla doprovázené razítkem do mapky. Přes všechny 

osvěžovací stanice ale jen málokdo za celou cestu náročným terénem neslezl ani jednou z kola. 
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Rozbahněné cestičky dokonce podporovaly týmového ducha tohoto individuálního sportu, a tak třeba 

když jsem zrovna tlačila kolo do osmdesátistupňového kluzkého svahu, kdosi musel tlačit mě, protože 

se mi snadno stávalo, že jsem kolo vedla na místě. Jinde se muselo kolo zase přenášet přes potok 

nebo úplně odložit, když si někteří nemohli pomoci a ubránit se lákavému houbaření.  

Noční příjezd do Dobré Vody byl minimálně pro dvě mladé dobrovodské maminky naprostým 

zázrakem. U kaťáku a příjemného hudebního doprovodu Víti Žižky byly rády, že jsou rády a už se jen 

těšily na cenu Bohumila Zíky, tedy pro nejvysílenějšího účastníka, která byla nakonec naprosto mylně 

věnována účastníkovi docela svěžímu. 

Závěrem bych za sebe řekla, že to byla akce opět velmi zdařilá. Těším se na další ročník, 

kterého se jistě se svou mylnou představou o svých fyzických schopnostech aktivně zúčastním. 

A. Trefilová 
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PŘESUN KULEČNÍKOVÉHO STOLU 

V létě po 26 letech opustil kulečník svou místnost, klubovnu spolku LK. Tento čin neznamená 

konec spolku, takovou radost některým spoluobčanům v tuto chvíli nejsme schopní udělat. 

Kulečníkový stůl je zakonzervován na neznámém místě, kdo ho najde, může si zahrát. Myšlenky a vize 

spolku jdou dál, nikdy nebyly vázány na materiální věci. Plastová pokladna s hotovostí 163 Kč byla 

uložena ve škole na půdě. Kdo ji najde, může si ji vzít. 

Kouli zdar. 

Miloslav Matěj Zíka a Jan Hlavinka 

NOVÉ ZÁHONKY 

V tomto roce neprobíhala výsadba rostlin pouze mimo ves, ale také ve vsi. Tato výsadba 

nepotěší váš žaludek (jako ta cestou do Hatí), ale snad potěší vaše oko. Loni jsme oživili záhonek 

u Pajerů a byli jsme mile překvapeni, že se všechny rostliny ujmuly a vykvetly. Přišlo nám tedy pěkné 

vytvořit takových míst po vsi více a umístit je na ostrůvky pod lampy (aby se mohly oči kochat 

i večer). Vybrali jsme kruháč na horní návsi (pod Hlavinkova) a ostrůvek u Pošustů. Požádali jsme 

odborníky o pomoc s návrhem na osazení. Brigádníci od Zíků a Marešů odstranili drny a kameny. 

Květiny nám odborníci doručili a já společně se Stáňou Zíkovou z č.p. 19 jsme záhony osadily (tímto 

jí ještě jednou děkuji, že i v dešti to se mnou dotáhla do konce). Pak už přišla opět řada na kluky 

od Zíků, kteří kolem kytek nasypali drobný štěrk. Tímto bylo dílo dokonáno. Doufám, že všechny 

rostliny a cibule přežijí zimu a vše zase krásně vykvete. 

L. Vacířová 
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KRONIKA OBCE DOBRÁ VODA U PACOVA 2020 

POČASÍ 

Počátkem roku se teploty držely kolem bodu mrazu. Ve druhém týdnu začal padat sníh a teploty 

klesaly i pod nulu, v noci i k minus deseti stupňům. Sněhová pokrývka se udržela celý leden, několikrát 

byly hlavně brzy ráno neprůjezdné komunikace. V únoru udeřily silné mrazy. Duben a květen byly 

celkově teplotně podprůměrné. Léto naopak lehce nadprůměrné. Srážek bylo letos trochu více 

než v minulých letech. Během léta se vyskytovaly velmi silné bouřky, jižní Moravu pustošilo 24. 

června tornádo, které poničilo mnoho domů. 

AKCE 

Tříkrálová sbírka se letos přesunula do on-line podoby. Občané mohli zaslat libovolnou částku 

na konto Charity. Jednotlivé domy Tři králové neobcházeli, protože to nebylo povolené vzhledem 

ke koronavirové situaci v zemi. 

13. února se konal v obci masopust. Opět vzhledem ke koronavirovým opatřením byl průběh 

značně omezen. Průvod směl chodit pouze s dvoumetrovými rozestupy mezi maskami, nesměl 

navštěvovat jednotlivá stavení, pouze obešel vesnici. Harmonikář Vojtěch Kudrna zahrál před každým 

stavením písničku na přání. Někteří občané přece jen malé občerstvení přichystali. Průvod zahrnoval 

tradiční masky, bylo jich však méně než obvykle, cca 15. Počasí bylo mrazivé, slunečné a na zemi 

ležel sníh. 

28. května proběhl pouťový pátek promítáním filmu na zeď garáže. 

29. května se konala mše svatá, kterou sloužil P. Mgr. Augustín Ján Grambál z černovické 

farnosti. Tentokrát již v sobotu odpoledne. Večer se u mlékárny na návsi uskutečnila obvyklá pouťová 

zábava. Nejdříve zahrála místní kapela Prádelní koš, následovala hostující kapela Sisus Ralsis, která 

v obci již vystupovala. Občerstvení bylo též již tradiční, pivo, limo, pečené prase. 

30. května se v odpoledních hodinách konal fotbalový turnaj. O přestávce nám divadelní spolek 

Hralous zahrál Vodnickou pohádku. Zájemci mohli v místní obecní střelnici vystřelit srdce z pouti, 

sladkost nebo mini hračku. Počasí bylo bohužel celý víkend chladné a deštivé.  

31. července se konal 20. ročník Setkání na Jalovém vrchu. Hostem a zároveň přednášejícím 

byla občanka obce Kámen Ing. Zlata Vobinušková, kastelánka na hradě Kámen. Téma přednášky bylo 

„Kamenské panství za Malovců“. Po návratu na náves k mlékárně se návštěvníci mohli občerstvit 

pečenou kýtou z prasete, pivem nebo limonádou. V 17 hodin zahájilo své vystoupení táborské divadlo 
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Dokola s pohádkou Čert a Káča. Večer opět nabízel astronomické prohlídky oblohy dalekohledem 

Jan Urban z Vlašimské astronomické společnosti. 

6. srpna a 7. srpna uspořádal spolek Mlíkaři již 14. ročník hudebního festivalu Vodafest. 

V pátek zajišťovala účinkující a starala se o organizaci místní kapela Prádelní koš. Sobotní program 

byl plně v režii Mlíkařů. Platících návštěvníků bylo kolem 300. Občerstvení bylo tradiční, a to čočková 

polévka, zelňačka, guláš, klobásy, párek v rohlíku, točené pivo, točená limonáda. Počasí bylo již 

během týdne, a i přes víkend značně deštivé. Sobotní večer ukončila bouřka, některé kapely vůbec 

nevystoupily. 

11. září proběhl druhý ročník cyklistického závodu Kolem Dobré Vody. Zúčastnilo se více 

jak 60 závodníků. Převážná část jela na kole, několik jedinců běželo a většinou maminky s kočárky 

šly pěšky trasu do Lidmaně a zpět. Cyklisté si mohli vybrat ze tří tras, a to 20, 35, 55 kilometrů. 

Část závodníků, kteří jeli nejdelší trasu, zastihla navečer cestou do Lidmaně a domů velmi silná bouřka 

a prudký lijavec. Večer vystoupila ve škole kapela Skrýšovský mls a Down the Vol.  

23. října se konal v místní škole koncert L. Pospíšila. 

27. listopadu se uskutečnilo rozsvěcení vánočního stromu. V kapličce vystoupil V. Kudrna 

z Pacova. Poté se občané mohli přesunout do místní školy, kde si popovídali a zavzpomínali 

na uplynulý rok. Již několik let probíhalo v odpoledních hodinách adventní tvoření. Letos se bohužel 

neuskutečnilo. Starosta a místostarostka roznesli občanům materiál na tvoření, korpus věnec, svíčky, 

ozdoby a vánoční dekorace, aby si mohli občané alespoň sami vytvořit vánoční výzdobu. Vše zajistila 

a zabalila do vánočních tašek M. Trefilová z Leskovic /rodačka DV 20/. 

11. prosince uspořádal spolek Lesklé koule koncert kapel Nevidim, Nazdárci, Místní těleso. 

22. prosince vystoupil v místní škole jako už tradičně Slávek Klecandr. 

26. prosince se konal koncert pořádaný Lesklými koulemi. Vystoupily kapely NNP, Místní 

těleso a PAF. 

29. prosince odpoledne kouzlil a čaroval ve třídě místní školy kouzelník Martin Hruška 

z Pacova. Svá představení předvedl v obci již několikrát. Večer se konal oblíbený Šipkový turnaj. 

Zvítězil B. Zíka /DV 19/. 

31. prosince se konal tradiční výstup na Svidník, který pořádá TJ Sokol Černovice, Pionýr 

a město Černovice. Lidé přicházejí z okolních vesnic a scházejí se v odpoledních hodinách na vršku 

Svidníku. Tradičně troubí na trubku nějaký muzikant z Černovic (tentokrát J. Řeháček). Letos bylo 



23 

 

turistům nabídnuto vedle obvyklého horkého čaje a grogu i občerstvení v podobě špekáčků, které si 

mohli zájemci opéct na ohni. Počasí bylo velmi teplé, v odpoledních hodinách vystoupala teplota 

až k 15 stupňům nad nulou. Z naší obce vyrazila skupina třiceti výletníků včetně malých dětí a dvou 

kočárků asi v 11 hodin dopoledne. Na Svidník dorazily skupinky postupně mezi 13. a 14. hodinou. 

Večer mohli zájemci strávit společně v místní škole a oslavit tak konec roku 2021. Ohňostroj se letos 

nekonal. 

VOLBY 

 Ve dnech 8. října a 9. října proběhly v celé republice volby do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu České republiky. V naší obci se konají volby vždy v bývalé škole. V komisi usedly 

S. Zíková /DV 19/, I. Zíková /DV 12/, L. Vacířová /DV 25/, V. Podsklanová /DV 35/, Z. Průšová 

/DV 3/. Na voličském seznamu bylo 77 voličů, voleb se zúčastnilo 64 z nich. Výsledky byly 

následující: SPOLU 29, PIRÁTI A STAROSTOVÉ 15, ANO 7, ČSSD 5, KSČM 3, PŘÍSAHA 3, 

Aliance národních sil 1, Otevřeme ČR normálnímu životu 1. 

KULOVÝ BLESK 

11. září uhodil navečer při bouřce kulový blesk do stodoly č. p. 8 rodiny Brožových. Ve stodole 

vyhořely elektrické rozvody, požár to ale nezpůsobilo. Napětí se však šířilo po celé obci. V několika 

domech přepětí zničilo některé elektrické spotřebiče a zásuvky. Blesk v podobě modrého světla jel 

po drátěných plotech až k budově školy, tam byla zničena telefonní rozvodna a ve škole popraskaly 

úsporné žárovky. Naštěstí se vše obešlo bez větších škod a úrazů. Tento den se konal cyklistický závod 

Kolem Dobré Vody. 

STROMOŘADÍ 

Na jaře bylo vysázeno nové stromořadí u parcel. Má plnit funkci větrolamu. Jedná se 

o 20 vzrostlých stromů, a to javorů a jabloní. V mezerách jsou ještě vysázeny keře. Na podzim bylo 

vysázeno 61 stromů a 82 keřů směrem od silnice na Lidmaň do Planišť. Jedná se o jabloně, hrušně, 

slivoně, třešně a jeřáby. Obě akce byly financovány z dotací, stromy a keře sázela firma Zelená tvorba 

s. r. o. z Proseče Obořiště. 

COVID-19 

V roce 2021 přetrvávalo ohrožení nákazou koronavirem. Do jara trval nouzový stav, který 

se vrátil i na podzim. Vláda a ministerstvo zdravotnictví vyhlásily mnohá opatření, která omezovala 

pohyb obyvatel, jejich sdružování, větší účast na akcích, nakazovala nošení roušek a respirátorů. V létě 
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byla některá opatření zmírněna. Od jara byla také možnost očkování pro širokou veřejnost. 

Této možnosti mnozí občané naší obce využili. Vzhledem k opatřením se v obci tento rok konalo jen 

omezené množství akcí. 

REKONSTRUKCE 

Molo v Hatích 

Během jara proběhla demolice starého mola v havarijním stavu a do prázdnin bylo postaveno 

molo nové pod vedením truhláře z Kámena a zároveň rodáka z Dobré Vody 35 P. Podsklana. 

Tomu pomáhali mnozí dobrovolníci a také členové rybářského spolku. 

Střecha kovárny 

Koncem roku byla také zrekonstruována střecha kovárny na návsi. 

TŘÍDĚNÍ ODPADU 

Od dubna letošního roku začal fungovat svoz tříděného odpadu od jednotlivých domů. Občané 

si mohli požádat o popelnici na plast, papír a bioodpad. Zůstala popelnice na komunální odpad, 

ale lepším tříděním se obec snaží dosáhnout snížení množství netříděného komunálního odpadu, který 

se ukládá na skládku. Zároveň ale v obci zůstala dvě stanoviště na tříděný odpad, a to plast, papír, sklo 

a oleje. Během roku se testovala frekvence svozu jednotlivých komodit. Interval byl stanoven 

u tříděného odpadu na 4 týdny, což se ukázalo jako nedostačující. V příštím roce se frekvence svozu 

upraví. Každoročně je v jarních měsících na návsi umístěn kontejner na velkoobjemový odpad. 11. a 

12. září byl na návsi také umístěn kontejner na elektroodpad a akumulátory. 

Zdeňka Marešová 

NA SEMESTR ZA HRANICE REBUPLIKY 

Poslední týdny jste mě v Dobré Vodě potkat 

nemohli a má to jednoduché vysvětlení. 

Tento semestr trávím na studijním pobytu 

v německém Pasově, kam jsem jela v rámci programu 

ERASMUS+. Ten studentům umožňuje strávit část 

jejich studia na jedné z partnerských univerzit 

v některé ze zemí Evropské unie. 
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Vyjet na studijní pobyt do zahraničí jsem chtěla již od chvíle, 

kdy jsem se o takové možnosti dozvěděla. Přišlo mi to jako skvělá 

příležitost osamostatnit se, zlepšit se v angličtině a podívat se 

na zajímavá místa.  

Když tedy bylo na začátku tohoto roku možné podat přihlášku 

do výběrového řízení na další akademický rok, rozhodla jsem se 

to zkusit a ono to vyšlo. Původně jsem chtěla na univerzitu 

ve Španělsku, ale tam už pro mě bohužel neměli místo, tak jsem byla 

nominovaná právě do Pasova.  

Nakonec jsem ráda, že to tak dopadlo. Pasovská univerzita spolupracuje s tou v Českých 

Budějovicích už dlouho a předměty, které si tu potřebuji splnit, jsou podobné těm v Česku. Pasov je 

navíc moc hezké město. 

Jakmile jsem se dozvěděla výsledky výběrového řízení, 

započalo nekončící vyřizování všech možných potvrzení, formulářů 

a smluv. Také jsem si musela sama najít ubytování, a protože 

v Německu univerzity poskytují jen velmi omezené množství míst 

na kolejích, musela jsem se sama poohlédnout po nějakém volném 

pokoji. Všechno nakonec dobře dopadlo. Papírováním jsem 

se postupně prokousala a našla jsem i volný pokoj v domě, kde bydlí 

dalších šest studentů.  

Celkem mám v plánu tady v Německu strávit pět měsíců, a čím 

víc se blížil den mého odjezdu, tím víc jsem se těšila, ale zároveň jsem byla nervózní. Přeci jen jsem 

na takhle dlouhou dobu sama nikam neodjela, už vůbec ne do cizí země. Nebylo ale už cesty zpět. 

Potom, co jsem si zabalila a se všemi se rozloučila, jsem v neděli 25. září nasedla do auta a vyrazila 

na cestu. 

První dva týdny nám, studentům ze zahraničí, univerzita připravila program, abychom měli 

začátek studia o něco jednodušší. Vysvětlili nám, jak univerzita funguje, ukázali město a také 

uspořádali spoustu různých výletů a akcí, abychom se vzájemně poznali. Také bylo opět potřeba 

vyřídit spoustu formalit a musela jsem si poskládat rozvrh a určit, jaké přesně předměty tu budu 

studovat.  
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Právě teď končí sedmý týden mého pobytu a myslím, že už jsem si tu na nový životní styl 

zvykla. Mezi ostatními studenty ze zahraničí jsem si tolik kamarádů neudělala, ale za to si rozumím 

s lidmi v domě, kde žiju, a často spolu vyrážíme na párty nebo do kaváren. Ve škole taky zatím žádný 

velký problém nenastal. Jsem ale stále ještě na začátku.  

Na Vánoce se plánuji vrátit zpátky do Dobré Vody. To už budu mít snad zážitků o trochu víc, 

takže jestli budete chtít, můžu vám to všechno povyprávět u českého piva, na které se tak strašně moc 

těším. 

Klára Zíková 

OBECNÍ KNIHOVNA FRANTIŠKA ZÍKY 

V knihovně se toho tento rok mnohé událo. Změnila se knihovnice a s ní i čas knihovny, který 

je nyní každou sobotu od 18:00 do 19:00. Knihovna je teď spíše záležitostí těch mladších, ale ani starší 

se nemusí bát přijít a půjčit si nějakou tu knihu či časopis. Odebíráme dTest a nově jsme začali se 

Čtyřlístkem a Dráčkem. Již jsme zde letos oslavili halloween (viz foto) a těšíme se i na vánoční 

knihovnu. Skoro každou sobotu je knihovna obohacená o vyrábění a kreslení. Také je možné si zde 

zahrát nějakou stolní nebo i jinou hru. Naše knihovna stále využívá výpůjčního fondu knihovny 

Pelhřimov. 

Ludmila Zíková 



27 

 

NOVÁ DOBROVODSKÁ ALEJ DO HATÍ 

I v roce 2022 obec navázala na předchozí výsadbu stromů ve svém katastru. Na podzim tohoto 

roku byla vysázena alej do Hatí. 

Už loni obec vysázela 81 stromů a mnoho křovin se záměrem vytvořit dva nové liniové prvky 

v naší krajině. Letos se povedlo navázat ještě výraznější výsadbou. Nová alej čítá dokonce 88 stromů 

a 12 křovin. Táhne se téměř od okraje obce až na hranice s vintířovským katastrem. Konkrétně se jedná 

o 36 slivoní, 30 jeřábů, 12 javorů a 12 lip. Obvod kmínků se pohybuje okolo 8 centimetrů, takže se 

jedná o středně velké sazenice. Polovinu křovin tvoří trnky a druhou jabloň lesní. Výběr stromů 

a křovin nebyl ničím jednoduchým, protože jsme museli sladit několik aspektů: názor nás laiků, 

doporučení naší zahradnice, aktuální nabídku sazenic v pěstebních školkách (objednávky byly 

zařizovány již během léta) a v neposlední řadě pracovníků Agentury ochrany přírody a krajiny. 

Nakonec se ovšem povedl kompromis, který vyhovuje všem zúčastněným, včetně motýlků a zajíčků. 

Detailnější vysvětlení může podat osobně autor článku.  

Opakování je matka moudrosti, a proto zde znovu uvedu důvody, proč se nové stromy a keře 

vysazují. Tato alej by měla rozbíjet vítr, ale také připravit biokoridor a útočiště pro zvířata. Alej také 

pomůže k členění krajiny, zvýší její rozmanitost a bude zabraňovat větrné i vodní erozi půdy. 

V neposlední řadě se stane zdrojem ovoce a dalších jedlých plodů, pak i estetickým pohlazením na duši 

pro všechny kolemjdoucí. 
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Výsadba byla finančně podpořena v plné výši již zmiňovanou Agenturou ochrany přírody 

a krajiny České republiky v rámci programu Národní plán obnovy – Podpora obnovy přirozených 

funkcí krajiny. Musím také zmínit a poděkovat za součinnost majitelům okolních pozemků i zástupci 

VOD Kámen, který pomohl s přesným zaměřením pozemků. Samotnou výsadbu obou stromořadí 

provedla firma Zelená tvorba s.r.o. z Proseče Obořiště paní zahradnice Piklové-Novotné. 

Jan Vlach 

 

PEKAŘOVNA ADÉLKA 

Máme tu již čtvrtý rok projektu, který má opět ve všech směrech vzrůstající tendence. Oproti 

loňskému roku opět přibyli dva odběratelé pečiva/mouky. 

Nejvíce pečiva jsme snědli v květnu, a to za celých 13 390,-. 

V průměru u nás Adélka utrží 13 626,- měsíčně, což je o dva tisíce více než v minulém roce. 

Objednávky v jednotlivých dnech se pohybují mezi 550–1600,-. 
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Za všechny roky dohromady jsme u Adélky projedli pečivo za 373 000,-.  

Na rozdávání pečiva se nás letos podílí více a v příštím roce už svou funkci budu muset 

předat úplně. 

Anna Trefilová 

DOBRÁ VODA, DOBRÁ ADRESA! 

I v letošním roce si někdo uvědomil, že nemůže mít v občanském průkazu lepší trvalé bydliště, 

něž všichni dobrovodští občané. Nějakou dobu sem jezdil pouze na víkendy, později se sem 

přestěhoval a na podzim tohoto roku se rozhodl změnit adresu svého trvalého bydliště na tu nejlepší – 

Dobrá Voda u Pacova 25! Ano, Josef Němec se stal občanem Dobré Vody! A stejně jako předchozí 

nové občany jsme vyzpovídali i jeho.  

1. Jak se cítíte jako občan DV? 

Dobře. Je tu dobře a v Dobré Vodě musí být dobře.  

2. Co se Vám tu líbí? 

Malá vesnice, každý se zná s každým. Je tu také 

krásná příroda, hlavně na podzim. Ráj pro houbaře.  

3. Co se naopak nelíbí, co by stálo za změnu, co tu 

chybí? 

Zatím není nic, co by se mi tu nelíbilo… Možná 

další roky zde něco ukáží. 

4. Odkud pocházíte? 

Mé rodné místo jsou Kotvrdovice – obec s necelými 1000 obyvateli v okrese Blansko poblíž 

Moravského krasu, 3 km od propasti Macocha. Tam jsem žil do 25 let. Pak jsem se přestěhoval trochu 

jižněji do obce Pustiměř na Vyškovsku. Tam jsem s ženou žil do roku 2014. Ovdověl jsem 

a přestěhoval jsem se k jedné z mých třech dcer do Brodku u Prostějova, kde jsem žil až do roku 2021. 

Pak jsem opustil Moravu a jsem na Vysočině.   
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5. Co tam bylo jiného? Lepšího? 

Výškový rozdíl pár metrů, ale krásná příroda jako tady. Byly tam dvě hospody, dva obchody, 

velký kulturní dům, ale nebývalo tam tolik kulturních akcí, jako je tady. A zdaleka tam nebyly tak 

dobré brambory jako tady!  

6. Chcete se nějak osobně zapojit do chodu obce? 

V rámci svých možností pomůžu, s čím můžu. Zatím jsem se zúčastnil dvou výlovů na jaře.  

7. Nezlobí vás partnerka? Máte často hlad a je vám zima? 

Hlad nemám, trochu jsem přibral. A zima mi není. Uvidíme v zimě. A každá žena je trochu 

držkatá.  

8. Jaké jsou Vaše zájmy a koníčky? 

Rád chodím do přírody na procházky, kochat se 

krajinou a do lesa na houby. Také rád cestuji po památkách.  

9. Co plánujete na rok 2023? 

Kdyby tak šlo naplánovat zdraví … A těžko říct, 

co plánuje Lenka  Určitě něco zasejeme/zasadíme 

na zahrádce a snad na podzim sklidíme, někam se dojedeme 

podívat (za teplem) a dál uvidíme.  

10. Co si myslíte, že znamená slovo BABAŘÍK? 

Brambořík znám, to je kytka, ale babařík? To je něco 

podobného, ne? Nebo nějaký místní spolek?  

11. Jaké bylo/je Vaše povolání? 

Začal jsem v ČKD Blansko a pak jsem odešel na vojnu. Po vojně jsem nastoupil do ČSAD 

Blansko jako řidič. Tam jsem vydržel 44 let a 4 měsíce. Pak jsem odešel do důchodu. 

12. Za tak dlouho dobu jste musel navštívit hodně zemí. Kde všude jste byl? 

Projezdil jsem celou Evropu kromě Finska. 

13. Které země byly nejhezčí? 

Jednoznačně Švédsko a Norsko – malý provoz, čisté země a krásná krajina.  
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14. Kolikrát jste se Škodou Liaz dojel do Moskvy? 

V Rusku jsem byl několikrát. Dovezl jsem tam cca 5000 obleků z OP Prostějov. Možná je tam 

nosí dodnes. Byl jsem tam 2x v Leningradu a 5x v Moskvě. Některé tamní cesty byly místy fakt hrozné 

– jako cesta do Lidmaně. Cesty, kudy pojedeme, byly určené, nesmělo se odbočit, aby nikdo neviděl, 

jak tam lidé (ve vesnicích, mimo město) žijí. Jejich životní styl na vesnici byl i pro nás v té době 

nepředstavitelný, hrozný.  

15. Největší kuriozita z cest? 

Za bývalého režimu jsme jeli tři kamiony do Leningradu s cukrem – hospodářská pomoc 

do Nikaraguy. Koncem listopadu (mráz, zima) jsme dojeli do Ruska a nevěděli, kam jet dál, jakým 

směrem na Leningrad. Nikde nebylo značení. Dojeli jsme na křižovatku a každý kamion jel jiným 

směrem, abychom zjistili kam dál. Pak jsme se znovu setkali a vydali se tím správným. 

Tenkrát v té zimě (asi – 25°C) jsme nechtěli spát v plechové 

kabině a chtěli jsme se ubytovat v hotelu Leningrad, kde měli 1000 

lůžek. Bohužel nám řekli, že mají vše obsazené. Slyšel nás tam 

jeden pán, který podle naší lámané české ruštiny poznal, odkud 

jsme, a dal se s námi do řeči (uměl česky). Ukázalo se, že byl nějaký 

čas v Olomouci při okupaci v roce 1968, takže se mu nás zželelo 

a našel nám volný apartmán.  

Při jedné z cest do Moskvy jsme se chtěli jít podívat 

na Lenina, ale ta nepochopitelně dlouhá fronta nás odradila. Cesty 

na západ byly oproti nám z východu jako z pohádky, to vůbec nešlo 

srovnávat.  

 

Děkujeme Pepovi za vyčerpávající rozhovor! Dalším novým občanem je Lada Vlachová, 

ale její odpovědi se nedaly písemně zaznamenat. Musíte se jí kdyžtak zeptat osobně.  

Vyvzpověděli a zapsali 

Lenka Vacířová ml. a Lukáš Vlach 
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NEJMLADŠÍ A NEJSTARŠÍ OBČAN DOBRÉ VODY 

Nejmladší obyvatelkou je Lada Vlachová, nar. 14.1.2022 a nejstarším občanem je Václav 

Vlach, nar. 8.11.1937.  
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CO SE NEVEŠLO DO KALENDÁŘE 

Nejdříve bych chtěla poděkovat všem kuchařkám a kuchařům, pekařkám a pekařům 

za spolupráci s kalendářem, za včasné poslání receptů! Děkuji. Původně jsme si mysleli, že kalendář 

bude nástěnný a budeme rádi, že dáme dohromady dvanáct receptů. Ale spolupráce s vámi byla skvělá 

a vznikl díky tomu kalendář stolní, čtrnáctidenní. Snad ho oceníte a budete ho používat i na zapisování 

důležitých věcí. A samozřejmě jako inspiraci při vaření a pečení. I v tak malé obci se sešly i recepty 

úplně stejné - pruhované rohlíky a ořechové řezy. Někdo poslal receptů dokonce víc a vešly se 

do kalendáře, někdo poslal receptů víc a do kalendáře už se nevešly. Bylo mi líto, aby vám tyto recepty 

nebyly nabídnuty, a tak je vkládám do zpravodaje.  

Petra Jarošová – pečeme chleby 

Nejlepší chleby jsou z remosky. Nemusíte u ní řešit předehřívání ani vlhkost, prostě do ní dáte 

chleba a zapnete.  

Dalších skvělých výsledků dosáhnete s pečením v litinovém hrnci. Hrnec se i s poklicí nejdříve 

rozpálí v troubě na maximum a po vložení chleba se trouba může stáhnout na 180 stupňů. Jen je potřeba 

být při zacházení s hrncem opravdu opatrní, věřte mi… 

Samozřejmě lze použít i klasický plech s klasickou troubou. Moc fajn je parní trouba, kterou 

ale snadno nahradíte kastrůlkem s vodou umístěným na dně trouby a případných postřikem 

z rozprašovače škvírkou ve dvířkách v průběhu pečení. 

Časy pečení popravdě nevím. Mé remosce to trvá většinou 40 minut. Hotový chléb ale zaručeně 

poznáte, když na něj zespodu zaklepete jako na dveře – uslyšíte dutý zvuk. 

Snad Vám bude obyčejný chléb dělat stejnou radost jako nám…    Čajda a Vilém 

Základní chléb 

350 g hladké mouky 

150 g žitné chlebové mouky 

350 g vody  

12 g soli 

½ kostky droždí 

kmín podle chuti 
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Vše smíchat a nechat vykynout, zhruba hodinu. 

Poté ještě jednou propracovat těsto, vytvarovat bochánek a 

nechat ještě cca 40 min kynout. Pečeme. 

Do těsta lze přidat jakákoli semínka (v tom případě 

přidáme i o kapku více vody), nebo třeba nahradit část vody 

dýňovým pyré. To nám udělá perfektně zkaramelizovanou 

kůrku a chléb vydrží déle vláčný. 

E. Symonová – Čokoládovo-jablečné řezy 

Ingredience 

Těsto: 

4 vejce 

150 g moučkového cukru 

80 g mletých ořechů 

150 g postrouhaných jablek 

3 polévkové lžíce krupice 

1 polévková lžíce kakaa 

 

Náplň: 

120 g másla 

120 g ztuženého tuku 

3 vejce 

6 polévkových lžic krystalového cukru 

3 polévkové lžíce kakaa 

čokoládová poleva 

 

Postup: 

Žloutky ušleháme s cukrem do pěny. Po částech zlehka vmícháme mleté ořechy, postrouhaná 

jablka, krupici a kakao. Nakonec vmícháme tuhý sníh. Dno dortové formy vyložíme pečícím papírem, 

vlijeme těsto a dáme péct na 170 °C. Upečený a vychladlý korpus potřeme náplní a necháme v ledničce 

ztuhnout. Potom povrch polijeme čokoládovou polevou a libovolně zdobíme. 

Příprava náplně: 

Nad párou rozpustíme máslo se ztuženým tukem a necháme vychladnout. Vejce, krystalový 

cukr a kakao šleháme nad párou do zhoustnutí, odstavíme a za občasného zamíchání necháme 

vychladnout. Do vychladlé hmoty pomalu přidáváme máslo se ztuženým tukem a vše dobře šleháme. 

Závěrem můžeme přidat trochu rumu. 
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M. Trefil – Kuřecí Biryani 

Trochu delší na přípravu, ale tohle indické rizoto stojí za to. Existuje mnoho variant původem 

od Íránu až po Indii, po internetu koluje nespočet receptů a tenhle se nám s menšími úpravami osvědčil, 

vypadá, a hlavně chutná opravdu výborně. Je to zatím asi naše nejoblíbenější indické jídlo. 

Ingredience: 

• 750 g kuřecího masa 

Na marinádu: 

• 2/3 šálku (150 ml) bílého jogurtu 

• 1/2 šálku (125 ml) vody 

• 2 lžíce rostlinného oleje  

• 6 stroužků česneku 

• 2 lžíce čerstvého zázvoru 

• 1/8 lžičky mleté kurkumy 

• 1/4 lžičky skořice 

• 1/2 lžičky kajenského pepře  

• 1/2 lžičky mletého kardamomu 

• 2 lžičky garam masala  

• 2 lžičky mletého koriandru 

• 1 lžíce mletého římského kmínu 

• 2 lžíce sladké papriky 

• 2 lžičky soli 

 

 

 

Na předvařenou rýži: 

• 2 lžíce soli 

• 10 hřebíčků 

• 5 sušených bobkových listů 

• 1 badyán 

• 6 lusků zeleného kardamomu 

• 2 1/4 šálků (450 g) rýže basmati  

• rostlinný olej 

Na smaženou cibulku: 

• 2 velké cibule nakrájené na plátky 

(podle mě čím více, tím lépe) 

• rostlinný olej 

Šafrán: 

• špetka šafránu 

• 2 lžíce teplé vody 

Biryani: 

• 1 šálek nasekaného koriandru  

• 1/4 šálku (60 g) rozpuštěného ghí  

 

 

Návod na přípravu: 

I když seznam ingrediencí vypadá složitě, příprava není 

nijak náročná, jen chvíli trvá. 

Marináda: 

Kuřecí maso nakrájíme na větší kousky, zázvor a česnek 

rozmixujeme na pastu a veškeré ingredience smícháme v hrnci 

cca 25 cm v průměru (násobky plochy hrnce by měly odpovídat 

násobkům porcí). Necháme marinovat nejlépe přes noc. 

Rýže: 

Na rozpálený olej nasypeme celé koření, asi minutku 

osmažíme, než začne vonět. Přisypeme rýži, zamícháme, zalijeme 

vodou a osolíme. Vaříme asi 5 minut, rýže by neměla být úplně 

dovařená, scedíme.  
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Křupavá cibulka: 

Cibuli osmažíme dohněda, až pěkně křupe. 

Šafrán: 

Šafrán v misce zalijeme vlažnou vodou 

Biryani: 

1. Hrnec s kuřecím masem dáme na sporák a vaříme pod pokličkou na střední teplotu asi 5 min. 

2. Odkryjeme a vaříme dalších 5 minut, kuře dvakrát otočíme. 

3. Stáhneme z plotny a kuře rozprostřeme po celé ploše hrnce. 

4. Rovnoměrně pokryjeme osmaženou cibulkou a čerstvým koriandrem 

5. Na povrch rozprostřeme všechnu rýži a pěkně vyrovnáme, případně ještě přilijeme trochu 

vody, aby se rýže pěkně dovařila. 

6. Povrch rýže pokapeme vodou se šafránem a prolijeme ghí. 

7. Nasadíme pokličku, vrátíme na sporák na střední teplotu. 

8. Jakmile uvidíme páru, ztlumíme na minimum a vaříme cca 25 minut. 

9. Sundáme ze sporáku, necháme odpočinout 10 minut pod pokličkou. 

Při servírování nabíráme po celé výšce hrnce a snažíme se zachovat jednotlivé pěkně barevné 

vrstvy. 

 

Sepsala Lenka Vacířová 

 

KONTROLA STAVEBNÍCH PRACÍ 

Vedení obce provedlo kontrolu stavebních prací v ulici Pod Jalovým vrchem 10.12.2022.  

Č.P. 42 

L. Vacířová a L. Vlach dotáhli stavbu 

ke zdárnému konci. V letošním roce 

zkolaudovali a trvale bydlí. (Kdo by jim 

chtěl poslat pohled z cest, tak na adresu 

Dobrá Voda u Pacova 42!) Tím jsou jejich 

povinnosti vůči obci – podmínky v kupní 

smlouvě – splněny! Není to pro ně ale 

stavební konec. Nyní dodělávají terasu a 

dřevěnou fasádu z druhé strany domu (směr 

k lesu). V dalších letech přijdou na řadu 

úpravy okolí domu – obložení soklu, plot, dlažba, zahrada, stání na auta a stodola. 
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Parc. č. 1402/4 

B. a M. Vlachovi mají stavba těsně 

před kolaudací. Dají dohromady poslední 

papíry a je hotovo, zkolaudováno. Za letošní 

rok dům zateplili, udělali fasádu a položili 

dlažbu před garáží a uvnitř domu mají také 

hotovo. Příští rok je čekají úpravy kolem 

domu – plot, zbytek dlažby, zahrada. 

 

Parc. č. 1402/2 

J. Pejčoch (stejně jako dvě eLVéčka) 

se stavbou na první pohled moc nepokročil, 

ale opak je pravdou. Letošní rok věnoval 

pracím uvnitř domu a skoro vše je uvnitř 

hotové. Místní truhlář D. Mareš mu již 

dodělal schody včetně zábradlí, už mu nic 

nebrání dát lejstra dohromady a požádat 

stavební úřad, aby přijeli zkolaudovat i tuto 

stavbu. Na začátku roku 2023 mu P. Nekola 

domaluje resty v podkroví, pan Nořinský ze Strmilova v podkroví osadí obložky a do nich dveře. 

Do jara chce přidělat okapy a hromosvody a v příštím roce zkulturnit okolí baráku. Pokud to vyjde, 

budou mít jeho křápy a moto klenoty nové parkovací místo v podobě garáže.  

Parc. č. 1402/3 

K. Pšeničková letos stavbu uzavřela 

– dům má střešní krytinu, okna a dveře. 

Další práce již probíhaly uvnitř – rozvody 

elektřiny a vody jsou dole hotové, příčky 

v podkroví postavené a rozvedená i 

elektřina, ve spodní části dělají omítky.  
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Parc. č. 1401 

I u stavby J. Vlacha na první pohled 

ke stavebnímu pokroku nedošlo, ale i on 

pokročil hlavně uvnitř. Spáry má utěsněné, 

musí ještě dřevo po obvodových stěnách 

obrousit, natřít a spáry zatmelit, zděné příčky 

vybílit. Dole se pokládá dlažba, bude se 

obkládat koupelna. A může se namontovat 

kuchyň od místního truhláře R. Pošusty. 

V horním patře dodělává podlahu. Dále ho 

čeká zateplení střechy, postavení příček a dalších asi milion detailů (doslovná citace stavebníka).   

Kontrolu provedli starosta a místostarostka obce Dobrá Voda u Pacova 

GALERIE 
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Tvůrci časopisu: 

Miloslav Matěj Zíka   Milan Pošusta st. 

Lenka Vacířová    Petra Jarošová 

Lukáš Vlach    Emanuel Mareš 

Stanislava Zíková   Zdeňka Marešová 

Jan Vlach    Daniel Mareš st. 

 Martin Trefil    Daniel Mareš ml. 

 Kateřina Pošustová   Barbora Bělovská 

Anna Trefilová    Martina Blažková 

Ludmila Zíková   Miroslav Vlach ml. 

Bohumil Zíka    Barbora Vlachová 

Klára Zíková    Michaela Vlachová 

Jan Hlavinka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


